
 

 

 
Betreft:  opmerkingen n.a.v. de perspectiefbrief van 
het College d.d. 28 juni 2023 
 
Nederland is een gedecentraliseerde eenheidsstaat. Het rijk, de provincie en de 
gemeente hebben eigen verantwoordelijkheden, maar voor hoe lang nog? 
Is het niet zo, dat de gemeente steeds meer een uitvoeringsorgaan wordt van het rijk? 

Denk bijv. aan de te komen Spreidingswet (verplichte woningtoewijzing voor asiel-

zoekers) of huishoudens met financiële problemen door tegenstrijdige overheids-

regelingen. Deze mensen krijgen voorlopig financiële hulp via de bijzondere bijstand. 

Dit betekent weer een zwaar beroep op de uitvoering van gemeenten. We moeten 

opnieuw extra taken uitvoeren. En worden voor dit  soort zaken toereikende financiële 

tegemoetkomingen, zoals voor extra menskracht gegeven? Nee dus. 

Het lokale beleid gaat qua mogelijkheden steeds meer knellen. Ik vraag me af in 

hoeverre bijv. de Renkumse VVD, D66 en het CDA bij hun Tweede Kamerleden en 

Kabinetsleden fel protesteren tegen deze gang van zaken. Ik merk daar niets van. 

Partijen van fracties in onze raad die een afvaardiging in de Tweede Kamer hebben, 

ontvangen van rijkswege subsidie. De lokale partijen krijgen niets. Hoe solidair is bijv. 

PvdA/Renkum of GroenLinks/Renkum met plaatselijke partijen om vanuit het oogpunt 

van rechtvaardigheid druk uit te oefenen in Den Haag om deze rechtsongelijkheid te 

bestrijden? Ik merk daar niets van. 

Een lokale partij als GemeenteBelangen wil uitstralen dicht bij de inwoner te staan. Ze 

wil luisteren, ontvankelijk  zijn voor ideeën vanuit de samenleving. Inwoners reageer-

den in 2022 op hun oproep om suggesties te doen en dat gebeurde ook. Maar al meer 

dan een jaar blijft het stil, ideeën lijken niet verder te komen dan de keukenla. Ook hier 

zie ik niets van terug. 

Welke positie neemt de nieuwe fractie RRR in m.b.t. het verkiezingsprogramma van GB 

en het collegeakkoord/perspectief 2022-2026? 

Voorzitter, fracties in de raad zullen het mogelijk  goed bedoelen, maar iets van een 

gezamenlijke trots op wat bestuurlijk gezien wel goed gaat in onze gemeente  ervaar ik 

niet. Misschien moet het College hierin het voortouw nemen en met een soort van  

jaarlijks positief beleidsresultatenverhaal komen over wat we doen. Kom  in de vorm 

van een overheidsbrief.  Nodig vooraf iedere fractie uit onderwerpen aan te dragen, 

waar je als gemeentebestuur best met een goed gevoel op terug kunt kijken…..   

Wat het College betreft zou ik zeggen zorg in de beleidsbegroting voor een paragraaf 

van concrete onderwerpen, die uit het collegeakkoord/perspectief nog op de 

rol staan gerealiseerd te worden  en voorzie die onderwerpen van een groene 



stip, die in 2024 opgepakt worden. Dat helpt ook om de controlerende rol van de raad 

beter uit te oefenen. 

Met smart zit ik in ieder geval te wachten op de gemeentelijke ombudsman, een 

discussie over uitvoeringszaken betreffende cultuur, recreatie & toerisme. Ook zelf-

standig en beschermd wonen voor ouderen op het terrein van het voormalig klooster 

te Renkum, een modern hofje, leeft onder de inwoners. De superdiscount in Ooster-

beek (Aldi) bevindt zich niet in de winkelstraat, waarom moet dat in Renkum wel? Kan 

het niet daar, dan wellicht elders in het dorp. Inwoners willen een dergelijke winkel! 

In zijn algemeenheid zou ik er ook voor pleiten om niet klakkeloos te praten over 

bouwen, bouwen en bouwen. Daaraan vooraf gaat het antwoord op de vraag: Wat voor 

een gemeente willen we zijn: een groene of groeigemeente? Welke balans moet dat 

hebben? Als je dat weet, dan weet je ook waar je naar toe wil werken. 

Last but not least blijft de opgave om bij raadsvoorstellen evenwicht te zoeken tussen 

de harde sector (Ruimtelijke Ordening ) en de zachte sector (Zorg- en Welzijnsbeleid). 

Het vigerende beleid in algemeen zin vraagt om de inhoud van raadsvoorstellen aan de 

voorkant te toetsen aan het totaal bestaande beleid.  Voorkom een hoop gedoe! 

Ter afronding: nu het Madeliefje1 verheven is tot nationale bloem zou het aardig zijn 
om als nieuwe bewoner van het te bebouwen gebied Don Bosco te kunnen zeggen: Ik 
woon in een mooie gemeente aan de Madelief 32. Die naam doet tevens recht aan de 
verbinding van Renkum met het zijn van een erkend pelgrimsoord sinds 1380 en de 
gekochte bouwgrond afkomstig van de Mariakerk. 
                                                                                                                                   John Bartels 
 
 

                                                                                                                   

  

 

                                                                                                                 

 

        Groen          Rood  

 

 

 
Voor de gemeente moet GROEN belangrijker zijn dan ROOD, maar in welke mate? 

 

1   Het madeliefje kenden ze in de middeleeuwen als 

“Maeghdelieve”(de vervorming van Maria Lieve of Maghet Lieve). 

 

De fractie FJB wil een 

motie bespreken m.b.t 

watertappunten. Zie de 

afzonderlijke tekst.  

 

 


